
 

Dotyczy: problemu wydeptanych ścieżek w nowo powstałym parku na osiedlu Złocień

 

Szanowny Panie Prezydencie, 

W imieniu mieszkańców osiedla Złocień pragnę zwrócić uwagę na problem coraz 
liczniejszych przedeptów (nieformalnych, wydeptanych ścieżek) w terenie zieleni parkowej 
powstałego w ubiegłym roku parku. Mieszkańcy sygnalizują, że szeroko zakrojone prace związa
z zakładaniem i pielęgnacją zieleni nie zdołały przeciwdziałać wydeptywaniu nowych ścieżek przez 
użytkowników, co w efekcie wpływa na estetykę i kondycję terenów zielonych.

Oto główne zastrzeżenia i postulaty przedstawione przez mieszkańców:

1. Nadmierna liczba nieformalnych ścieżek
drogi do wybranych punktów w parku, obserwuje się ciągłe powstawanie nowych 
przedeptów, zwłaszcza w okolicach łączących kluczowe wejścia do parku z 

2. Zniszczenia zieleni – Wydeptane szlaki powodują degradację trawników i młodych 
nasadzeń. To z kolei niekorzystnie oddziałuje na estetykę parku oraz jego funkcję 
przyrodniczą. 

3. Brak spójnej infrastruktury pieszej
nie w pełni odpowiada faktycznym potrzebom pieszych, co skłania do tworzenia sobie 
krótszych (lecz nielegalnych) przejść wprost przez zieleń.

W związku z powyższym zwracam się z uprzejmą prośbą o:

1. Przeprowadzenie analizy ruchu
najczęściej wybieranych „skróconych” tras, w celu ustalenia faktycznych ciągów 
komunikacyjnych i weryfikacji, czy dotychczas wytyczone chodniki oraz ścieżki odpowiadają 
naturalnym potrzebom użytkowników.

2. Rozważenie stworzenia dodatkowych nawierzchni utwardzonych
mineralnych bądź przepuszczalnych), które uwzględniałyby najczęściej użytkowane trasy 
piesze. Takie działanie pozwoli skierować ruch na zaprojektowane ciągi komunikacyjne 
i ograniczy dalsze niszczenie terenów zielonych.

3. Wzmocnienie istniejącej infrastruktury zieleni
fragmentów parku, gdzie zieleń wymaga dosadzeń lub zabezpieczenia. Warto rozważyć 
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liczniejszych przedeptów (nieformalnych, wydeptanych ścieżek) w terenie zieleni parkowej 

w ubiegłym roku parku. Mieszkańcy sygnalizują, że szeroko zakrojone prace związa
z zakładaniem i pielęgnacją zieleni nie zdołały przeciwdziałać wydeptywaniu nowych ścieżek przez 
użytkowników, co w efekcie wpływa na estetykę i kondycję terenów zielonych.

Oto główne zastrzeżenia i postulaty przedstawione przez mieszkańców: 

iczba nieformalnych ścieżek – Z uwagi na duży ruch pieszy i skracanie sobie 
drogi do wybranych punktów w parku, obserwuje się ciągłe powstawanie nowych 
przedeptów, zwłaszcza w okolicach łączących kluczowe wejścia do parku z 

Wydeptane szlaki powodują degradację trawników i młodych 
nasadzeń. To z kolei niekorzystnie oddziałuje na estetykę parku oraz jego funkcję 

Brak spójnej infrastruktury pieszej – Pojawiają się głosy, że siatka istniejących chodników 
nie w pełni odpowiada faktycznym potrzebom pieszych, co skłania do tworzenia sobie 
krótszych (lecz nielegalnych) przejść wprost przez zieleń. 

W związku z powyższym zwracam się z uprzejmą prośbą o: 

Przeprowadzenie analizy ruchu pieszego w parku, ze szczególnym uwzględnieniem 
najczęściej wybieranych „skróconych” tras, w celu ustalenia faktycznych ciągów 
komunikacyjnych i weryfikacji, czy dotychczas wytyczone chodniki oraz ścieżki odpowiadają 
naturalnym potrzebom użytkowników. 
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imieniu mieszkańców osiedla Złocień pragnę zwrócić uwagę na problem coraz 
liczniejszych przedeptów (nieformalnych, wydeptanych ścieżek) w terenie zieleni parkowej 

w ubiegłym roku parku. Mieszkańcy sygnalizują, że szeroko zakrojone prace związane  
z zakładaniem i pielęgnacją zieleni nie zdołały przeciwdziałać wydeptywaniu nowych ścieżek przez 
użytkowników, co w efekcie wpływa na estetykę i kondycję terenów zielonych. 

Z uwagi na duży ruch pieszy i skracanie sobie 
drogi do wybranych punktów w parku, obserwuje się ciągłe powstawanie nowych 
przedeptów, zwłaszcza w okolicach łączących kluczowe wejścia do parku z parkingami. 

Wydeptane szlaki powodują degradację trawników i młodych 
nasadzeń. To z kolei niekorzystnie oddziałuje na estetykę parku oraz jego funkcję 
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najczęściej wybieranych „skróconych” tras, w celu ustalenia faktycznych ciągów 
komunikacyjnych i weryfikacji, czy dotychczas wytyczone chodniki oraz ścieżki odpowiadają 

ważenie stworzenia dodatkowych nawierzchni utwardzonych (chodników, ścieżek 
mineralnych bądź przepuszczalnych), które uwzględniałyby najczęściej użytkowane trasy 
piesze. Takie działanie pozwoli skierować ruch na zaprojektowane ciągi komunikacyjne  

wokół najbardziej newralgicznych 
fragmentów parku, gdzie zieleń wymaga dosadzeń lub zabezpieczenia. Warto rozważyć  



 

 
zastosowanie naturalnych barier roślinnych (gęstsze kr
niewysokich płotków, które skutecznie skłonią użytkowników do korzystania 
z wyznaczonych alejek. 

4. Przeprowadzenie akcji edukacyjno
w przyszłorocznym harmonogramie działań promującyc
publicznej, np. poprzez ulotki, tablice informacyjne w parku czy komunikaty w mediach 
społecznościowych Urzędu Miasta. Należałoby przy tym podkreślać znaczenie zachowania 
zieleni oraz dbałości o nowe nasadzenia.

5. Monitorowanie skuteczności wprowadzonych rozwiązań
korekt w organizacji przestrzeni parku konieczne jest obserwowanie, czy mieszkańcy 
faktycznie korzystają z nowych/udoskonalonych ścieżek i czy problem przedeptów ulega 
ograniczeniu. 

Jestem przekonany, że kompleksowe podejście do problemu przedeptów, oparte na analizie 
rzeczywistych potrzeb pieszych, poprawnym projektowaniu infrastruktury oraz działaniach 
informacyjnych, pozwoli utrzymać wysoką jakość i estetykę tego nowo powstałego terenu zielone
na osiedlu Złocień. Będzie to zarazem odpowiedź na sygnały płynące od mieszkańców, którzy chcą 
w pełni korzystać z atrakcyjnej przestrzeni rekreacyjnej, nie niszcząc przy tym cennej zieleni.

Uprzejmie proszę o informacje dotyczące ewentualnych planów Mi
działań. 

 

Z wyrazami szacunku, 

 
Rafał Zawiślak  
Radny Miasta Krakowa 

zastosowanie naturalnych barier roślinnych (gęstsze krzewy, niskie żywopłoty itp.) czy też 
niewysokich płotków, które skutecznie skłonią użytkowników do korzystania 

Przeprowadzenie akcji edukacyjno-informacyjnej – Sugeruję uwzględnienie 
w przyszłorocznym harmonogramie działań promujących poszanowanie przestrzeni 
publicznej, np. poprzez ulotki, tablice informacyjne w parku czy komunikaty w mediach 
społecznościowych Urzędu Miasta. Należałoby przy tym podkreślać znaczenie zachowania 
zieleni oraz dbałości o nowe nasadzenia. 

teczności wprowadzonych rozwiązań – Po wdrożeniu ewentualnych 
korekt w organizacji przestrzeni parku konieczne jest obserwowanie, czy mieszkańcy 
faktycznie korzystają z nowych/udoskonalonych ścieżek i czy problem przedeptów ulega 

onany, że kompleksowe podejście do problemu przedeptów, oparte na analizie 
rzeczywistych potrzeb pieszych, poprawnym projektowaniu infrastruktury oraz działaniach 
informacyjnych, pozwoli utrzymać wysoką jakość i estetykę tego nowo powstałego terenu zielone
na osiedlu Złocień. Będzie to zarazem odpowiedź na sygnały płynące od mieszkańców, którzy chcą 
w pełni korzystać z atrakcyjnej przestrzeni rekreacyjnej, nie niszcząc przy tym cennej zieleni.

Uprzejmie proszę o informacje dotyczące ewentualnych planów Miasta w tym zakresie i podjętych 
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Po wdrożeniu ewentualnych 
korekt w organizacji przestrzeni parku konieczne jest obserwowanie, czy mieszkańcy 
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